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FORMÅL  

Beskriv kort projektets 
overordnede formål:  

I samarbejde med Føtex Kalundborg vil vi udvikle guidede indkøbsture, 
måltidskasser og andet ”to go” tilbud. Den guidede indkøbstur hjælper 
kunden i indkøbssituationen således at kunden kan få informationer om fx 
mærkningsordninger, det sundere alternativ eller hjælp til at forstå 
varedeklarationer.  
  
  
  
  

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE  

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?   
  

 Kunderne i Føtex og elever fra højskolen.  
 
  
  
  

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere?  
  

Ukendt antal kunder i Føtex og elever fra højskolen. 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om?  
  

Ernæringsteamet fra Højskolen og ansatte i Føtex. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



AKTIVITETER  

Hvilke konkrete aktiviteter 
er blevet gennemført i 
regi af projektet?  

Elever har valgt faget sundhedsambassadør i deres skema for perioden. I den 
periode de har haft faget har de specialiseret sig i ernæringsformidling og 
udviklet tilhørende materiale. Fx har eleverne haft en stand i Føtex, hvor de 
har formidlet mellemmåltider/udleveret materiale, og guidet kunder i 
mærkningsordninger/varedeklarationer.  
  
  
  
  
  
  
  

 

SAMARBEJDSRELATIONER  
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører)  

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet?  
  
  
  
  
  

Føtex Kalundborg  

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet medført?  
  
  
  
  

 At vi i fremtiden forsætter samarbejdet. 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført?  
  
  
  
  
  
  

Flere af vores del projekter blev sat i bero langt henne i processen. Føtex 
havde ikke været realistiske om hvad der var muligt.  Fx måtidskassen, 
uddannelse af deres egne medarbejdere og to-go mad.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



LÆRING FRA PROJEKTET  

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst?  
  
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes:  
  

Formidlingen af det sundere valg til kunder i Føtex. 
 
Ernæringsteamet og elevernes energi. Føtex gav os meget frie rammer i 
deres butik og eleverne var fantastiske til at formidle budskabet.  
  
  
  
  
  
  
  

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer?  
  
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod:  
  
  

Kommunikationen mellem Føtex og højskolen. 
 
 
 

Alt kommunikation skulle gå igennem varehuschefen og han er en meget 
travl mand. Det har været meget tidskrævende hele tiden at skulle rykke for 
svar. 

 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?   
 Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde:  
  
  
  

Ja vi vil på de næste hold give vores elever muligheden for at vælge 
sundhedsambassadør i skemaet. Samarbejdet med Føtex fortsætter og vi vil 
i fremtiden få udarbejdet et kartotek med sundhedsambassadører som 
butikker i hele Danmark kan få gavn af.  

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden?  
  
  
  
  
  

Bruge mere tid på at finde ud af hvilke projekter der er mest interessant og 
realistisk at indgå i med samarbejdspartneren. Føtex var villig til at indgå 
samarbejde om mange projekter men havde ikke tid til dem alle da det kom 
til stykket.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SAMLET VURDERING  

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål?  
  
  
  
  
   

Vi nåede ikke i mål med alle dele i projektet men det der lykkes, lykkes til 
gængæld 100 %. Sundhedsambassadører i landets butikker kan i fremtiden 
blive en realitet. Måltidskasser og andet ”to go” tilbud vil der blive arbejdet 
på når tiden er til det.  

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde?  
  
  
  
  
  

At højskolens samarbejde med en kommerciel virksomhed bragte 
folkeoplysningen helt til køledisken. Umage samarbejder kan lade sig gøre 
og giver synlighed. At inddrage elever i det folkeoplysende arbejde er en stor 
succes.   

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her:  
  
  
  
  

  

 

 


